
Prioriterte og protokollførte saker vedtatt på

Ungdommens bystyremøte 2024

Følgende saker ble valgt prioritert og oversendes bystyret for
behandling. Sakene har ikke prioritert rekkefølge:

● Bedre barnevern i Oslo
● Beskytt Oslomarka
● Bedre jobbtilbud for unge i Oslo
● Forebygge ungdomskriminalitet
● Styrk bydelene

Følgende saker er ikke prioritert, men vedtatt protokollført av UBM:

● Gratis ruterbilletter for barn og unge som reiser i egen bydel
● Flere avganger på buss, bane og trikk
● Ruskonsulenter på alle videregående skoler
● Garanter lærlingsplasser



Bedre barnevern i Oslo (Prioritert sak)

Bakgrunn for saken

Ungdommens bystyremøte er opptatt av at barnevernet skal fungere godt for
alle barn og ungdom som trenger det. I dag fungerer ikke barnevernet godt nok i
alle bydeler, og barn og unge opplever at de ikke får den hjelpen de trenger.
Derfor er det viktig at Oslo kommune sikrer at det er nok ressurser i barnevernet
i de ulike bydelene i Oslo, med saksbehandlere som har tid og stabilitet til å følge
opp alle barn og ungdom som er en del av barnevernet.

En stor utfordring med barnevernet er mangel på tillit. Flere ungdommer viser
også til at de har lav tillit til voksne rundt seg som rapporterer til barnevernet, og
at kunnskapsnivået om hvordan barnevernet kan stille opp for barn og ungdom
er for lavt. Derfor mener Ungdommens bystyremøte at det er viktig at barn og
ungdom får nok informasjon om hvilke rettigheter de har, taushetsplikt,
opplysningsplikt og barnevernets arbeidsmetoder.

Oslo er en mangfoldig by, og det er avgjørende med et barnevern som har nok
kompetanse i møte med en mangfoldig befolkning. Ungdommens bystyremøte
mener barnevernet må sikres tilstrekkelig kompetanse i temaer som æreskultur,
skam og normer, og at det bør være lavere terskel for bruk av tolk.

UBMs forslag:

● UBM mener at Oslo kommune bør styrke tilbud som kan gi informasjon
om og kontakt med barnevernet i Oslo utenfor skolen, f.eks. som
UngInfo-senteret.

● UBM mener at Oslo kommune bør sørge for kontinuitet i saksbehandlere
og stabilitet i barnevernssaker.

● UBM mener at Oslo kommune bør innføre krav om minoritetskompetanse
i barnevernet, f.eks. om æreskultur, skam, normer og bruk av tolk.

● UBM mener at Oslo kommune må tydeliggjøre rettighetene til barn og
ungdom som får oppfølging av barnevernet, spesielt retningslinjene for
taushetsplikt og opplysningsplikt og hvilke mål barnevernet jobber etter.

● UBM mener det må stilles høyere krav om utdanning i barnevernet i Oslo
kommune.



● UBM mener at barnevernet må styrkes slik at det er kortere ventetid, og at
barn og ungdom får hjelp når de trenger det.

● UBM mener at skolen må ta et større ansvar for å følge opp elever og
lærlinger som er under oppfølging av barnevernet regelmessig for å vite
hvordan det går.

● UBM mener at Oslo kommune bør gjennomføre en holdningskampanje
for å skape et mer positivt syn, og mer tillit, til barnevernet.



Beskytt Oslomarka (Prioritert sak)

Bakgrunn for saken

Oslomarka er svært sårbar og svært viktig. Det er mye hogst, og dette blir ikke
ryddet. Det er alt for lett for kommunen å hugge som de vil. Dette fører til at
særlig nærskog blir rasert. Dette er skogsområder som brukes av tusenvis av
mennesker hver dag.

Oslos befolkning er glade i å bruke Marka. Oslo er en unik storby i
verdenssammenheng. Ved å ha Marka tilgjengelig på nesten alle kanter av byen,
er det svært kort vei fra alle deler av byen til naturen. Den enkle tilgangen til
Oslomarka gjør at mennesker fra alle samfunnslag kan bruke området til
naturopplevelser, uten behov for omfattende utstyr eller planlegging. Det
fremmer folkehelse og trivsel, samtidig som det gir en mulighet for avkobling fra
byens mas og stress. Over halvparten av Oslos areal er skog.

Det er viktig at vi tar godt vare på Marka, slik at den kan brukes av både oss som
lever i dag, og de kommende generasjonene. Derfor er det helt nødvendig å
forvalte skogen på en god måte.

Skog er et viktig redskap i klimakampen. Skogen fungerer som jordas naturlige
lunger. Trær binder opp CO2 og slipper ut oksygen gjennom fotosyntesen. Marka
er hjem for et rikt biologisk mangfold, med mange arter av dyr, planter og
insekter. Bevaring av området er viktig for å opprettholde sunne økosystemer,
der alle disse artene spiller en viktig rolle. Noen arter i Oslomarka er truet, og
habitatene deres er avhengige av intakte skogsområder. Bevaring av Marka
sikrer at disse artene kan overleve og trives.

God skogsdrift, inkludert planlagt hogst, er viktig for å sikre bærekraftig
forvaltning. Selektiv hogst fjerner syke og overmodne trær, noe som gir plass til
nye trær og styrker skogens evne til karbonbinding. Samtidig bidrar det til å
bevare det biologiske mangfoldet og beskytte jordbunnen mot erosjon. God
skogsdrift gir også økonomiske fordeler ved å utnytte fornybare ressurser på en
bærekraftig måte, samtidig som skogstrukturen opprettholdes for fremtiden.



Alle som bruker Marka har et ansvar for å ikke ødelegge eller forsøple naturen.
Når vi reiser hjem igjen, bør skogen se ut slik den var før vi kom. Det er viktig at
kommunen legger til rette for at byens befolkning kan bruke Marka på en
fornuftig måte. Derfor mener UBM at det er nødvendig med flere og større
søppelkasser ved innfartene til Marka og andre steder det er naturlig med
søppelkasser. Det bør også vurderes å etablere ryddeaksjoner i Marka, etter
modell av Rusken-aksjonen.

Offentlige bålplasser bør ha tilgang på søppelbøtter. De offentlige bålplassene er
populære samlingsplasser, og det kan generere søppel. Ved å ha søppelbøtter
tilgjengelig i nærheten, vil sannsynligheten for at bålplassen holdes ren for
forsøpling, være større. På denne måten kan vi sammen holde Marka ren.

Oslomarka er et uerstattelig naturområde som spiller en nøkkelrolle i å fremme
klima- og miljøbeskyttelse, samtidig som det gir uvurderlige
rekreasjonsmuligheter for innbyggerne i Oslo og omegn. Å beskytte Oslomarka
sikrer at også fremtidige generasjoner kan nyte dette området som et grønt
fristed, samtidig som det ivaretar miljøet for en mer bærekraftig fremtid.

UBMs forslag:

Hogst
● UBM mener at hugstmaskiner må fjernes.
● UBM mener at Oslo kommune må utvide området for det som blir regnet

som nærskog.
● UBM mener at det må være tydeligere retningslinjer for hogst og

kommersiell bruk av Marka, med mål om en bærekraftig bruk av Marka
over tid.

● UBM mener at det må innføres opprydningskrav som også skal gjelde for
falne trær og maskinmerker.

● UBM mener at det må være strengere regler på hvor og hvor mye man
kan hugge.

● UBM mener at Oslo kommune bør ulovliggjøre flatehogst innenfor Oslos
grenser.

Vern
● UBM mener at Oslo kommune må innføre et prinsipp om arealnøytralitet.



● UBM mener at naturvernområdene i Nordmarka bør utvides.
● UBM mener at større deler av Oslos skoger må gjøres om til

nasjonalparker.
● UBM mener at det må bli en fullstendig stans av boligutbygging i Marka.

Forsøpling
● UBM mener at Oslo kommune må lage en Rusken-løsning for opprydning i

Marka.
● UBM mener at det må arrangeres økt opprydningsarbeid og flere

ryddeaksjoner i Marka.
● UBM mener at Oslo kommune må engasjere befolkningen for å holde

Marka ren.
● UBM mener at offentlige bålplasser skal ha designerte søppelkasser.



Bedre jobbtilbud for unge i Oslo (Prioritert sak)

Bakgrunn for saken

Å gi ungdom arbeidserfaring tidlig er en viktig måte å forebygge ungt
utenforskap på. I tillegg bidrar det til å gi ungdom relevant erfaring, egen inntekt,
lære seg nye ferdigheter på og teste ut nye jobber på. Derfor mener
Ungdommens bystyremøte at Oslo kommune må styrke sine satsninger på
jobber til ungdom i byen.

Et økende problem i Oslo er at det ikke er nok jobbtilbud for ungdom. I mange
bydeler er det mange flere ungdom som søker om jobb enn det er jobber å tilby.
UBM mener derfor at det må være nok jobber tilgjengelig til at ungdom uten
erfaring kan få disse, og at Oslo kommune må sørge for at det er nok jobber
tilgjengelig for ungdom.

Ifølge Ung i Oslo-undersøkelsen 2023 tror 20 % av unge i Oslo at de kommer til å
bli arbeidsledige i løpet av livet. Å sikre unge jobb er en viktig måte at barn og
ungdom bidrar i samfunnet på. Samtidig er det viktig at Osloskolen lærer
ungdom nok om hvilke rettigheter de har i arbeidslivet, skatt, rettigheter og
hvordan man skriver CV og søknad. Derfor bør det i tillegg arrangeres flere kurs,
samarbeid med aktører som informerer unge om deres rettigheter og
møteplasser mellom ungdom og arbeidsgivere.

UBMs forslag:

● UBM mener at Oslo kommune må sørge for at det er flere jobber
tilgjengelig, særlig for unge arbeidstakere og spesielt for de uten tidligere
arbeidserfaring.

● UBM mener at bydelenes midler til sommer- og deltidsjobber må styrkes i
takt med etterspørselen.

● UBM mener at Oslo kommune bør utarbeide en digital plattform for
ungdom som viser oversikt over aktuelle jobber for ungdom i Oslo.

● UBM mener at Oslo kommune bør innføre et krav der en bestemt andel av
stillingene i kommunen må settes av til ungdom.



● UBM mener at Oslo kommune bør sikre informasjon om rettighetene til
unge som er nye i arbeidslivet, blant annet gjennom å styrke aktører som
informerer om unges rettigheter.

● UBM mener at flere fag i skolen må gi informasjon om skatt og
arbeidsrettigheter og hvordan skrive CV og søknad.

● UBM mener at Oslo kommune må etablere en møteplass der unge
arbeidstakere kan bli kjent med arbeidsgivere, både fra kommunen,
næringslivet, bedrifter og organisasjoner.

● UBM mener at Osloskolen bør arrangere flere jobbsøkerkurs for alle
elever.

● UBM mener at arbeidsplasser bør legge ut jobber i stedet for å rekruttere
internt.

● UBM mener at Oslo kommune bør prioritere å sikre at ungdom med
minoritetsbakgrunn og ungdom fra lavinntektsfamilier får seg jobb der det
er mulig. UBM mener at kommunen og bedriftene bør dele på å betale
lønna til ungdommene, slik at flere ungdom får jobb for samme kostnaden
for kommunen.



Forebygge ungdomskriminalitet (Prioritert sak)

Bakgrunn for saken

Ifølge Oslo-politiet økte antall anmeldelser av vold- og vinningskriminalitet blant
barn og unge kraftig i 2023, og 1795 personer mellom 10 og 17 år ble registrert
med ett eller flere forhold. Økningen var i tillegg størst i alderen 10-14 år.
Ungdommens bystyremøte er veldig bekymret for denne økningen, og mener at
Oslo kommune må satse mer på forebygging som kan hindre
ungdomskriminalitet.

Mange unge havner i dårlige miljøer på grunn av mangel på god nok informasjon
om utdanning og muligheter. Ung utenforskap er en av Oslos store utfordringer,
og det er avgjørende å sikre at unge føler tilhørighet og mestring i livet. I tillegg
kan mange havne i dårlige miljøer fordi de har dårlig råd, har det vanskelige
hjemme eller mangler gode møteplasser. UBM mener at Osloskolen må ta et
ekstra ansvar for å undervise barn og ungdom om hvilke
undervisningsmuligheter de har, for å hindre frafall og ungt utenforskap.

Mange arbeidsplasser rekrutterer internt og dette skaper en skjevhet. Barn i
utsatte områder har ofte ikke et godt nettverk og ender opp med å stå uten jobb.
I tillegg har mange unge behov for trygge voksenpersoner rundt seg, slik som på
fritidsklubber og hos utekontakter. UBM mener at disse må styrkes, og at
møteplassene må legge til rette for at ungdom kan møtes på tvers av bydelene i
byen.

UBMs forslag:

● UBM mener at utdanningsvalg (UDV)-faget må undervise om alle
utdanningsprogram og jobbmuligheter, inkludert fag fra både
studiespesialisering og yrkesfaglige retninger.

● UBM mener at Oslo kommune må fokusere på å etablere flere og å styrke
eksisterende innendørs møteplasser og fritidsklubber for ungdom.

● UBM mener at Oslo kommune må styrke fritidstilbudet i Oslo, at det må
være gratis lavterskeltilbud i byldene og at kommunen må øremerke
midler til barne- og ungdomstilbud i bydelene.

● UBM mener at Oslo kommune må styrke jobbtilbudet og skaffe flere
jobber til unge slik at det kan forebygge ungdomskriminalitet.



● UBM mener at utekontaktene må ha mer midler slik at det kan ansettes
flere utekontakter i bydelene i 100 % stillinger som har tid og kapasitet til å
følge opp ungdom.

● UBM mener at det bør innføres en kvitteringsordning som standard
praksis for politi i hele Oslo.

● UBM mener at skolene må få inn flere dyktige og kvalifiserte
miljøarbeidere.

● UBM mener at Barne- og familieetaten bør utvikle et mentorprogram for
unge i faresonen.

● UBM mener Oslo kommune bør styrke miljøarbeiderordningene, spesielt
på ungdomsskolene i spesielt utsatte områder, for å forebygge
ungdomskriminalitet.

● UBM mener at det bør være mindre synlig politi i gatene, og heller styrke
utekontakt- og natteravn-tiltakene.



Styrk bydelene (Prioritert sak)

Bakgrunn for saken

Bydelene har ansvaret for de viktigste tilbudene for unge, slik som helsestasjoner
for unge, skolehelsetjenesten, fritidsklubber, lokale psykisk helse tilbud,
utekontakter, ruskonsulenter og mye mer. Dette er tilbud som bydelene legger
av penger til å finansiere hvert eneste år. Derimot går 11 av 15 bydeler i minus i
2024, og i 2025 kan budsjettet bli enda mindre. Det at bydelene får færre penger
å rutte med setter flere tilbud for barn og unge i fare for kutt

Ungdomskriminalitet og rus har vært økende de siste årene, og de viktigste
tilbudene for å forebygge nettopp dette finner vi i bydelene. Fritidstilbud og
fritidsklubber er sentrale arenaer som bygger fellesskap og gir unge trygge
møteplasser. Her kan man møtes på tvers av skoler og miljøer og bli møtt av et
positivt fellesskap. Utekontakter, fritidsklubbansatte og ruskonsulentene er
trygge voksne i nærområdene som kjenner de lokale ungdommene og som kan
følge opp unge og være en støtte i vanskelige situasjoner. Flere av disse
tilbudene står i fare for kutt i stillinger, noe som vil gi store konsekvenser for
barn og unge.

Helsesykepleier er aldri til stede, helsestasjonene har et svakt tilbud og flere får
ikke hjelp med sin psykiske helse. Selv om det finnes regler for hvor mange
helsesykepleiere en skole minst må ha, ser vi at det ikke holder. Vi trenger flere
helsesykepleiere som er tilstede og tilgjengelige slik at alle for sitt behov møtt når
de trenger det. I tillegg har helsestasjon for unge i bydelene upraktiske
åpningstider, og mange må reise langt til andre deler av byen for å finne åpne
helsestasjoner om de er i en akutt situasjon. Ikke minst ser vi at mange opplever
å ikke bli møtt når de spør om psykisk helsehjelp. Alle bydelene har egne lokale
lavterskel psykisk helseforetak. Disse blir nå nedrustet, fordi bydelene ikke har
nok penger til å drive dem. Om vi skal få endret på dette er det sentralt at
bydelene får nok penger av kommunen til å investere i ungdommers fysiske og
psykiske helse.

UBMs forslag:

● UBM mener at Oslo kommune skal stanse ytterligere kutt i bydelenes
økonomi.



● UBM mener at Oslo kommune må gi bydelene mer penger øremerket til
barne- og ungdomstilbud.

● UBM mener at Oslo kommune må sikre bydelene øremerkede midler til
helsetilbud for barn og unge.

● UBM mener at bydelene må sikres en bærekraftig økonomisk ramme som
gir dem handlingsrom også utenfor lovpålagte oppgaver.

● UBM mener at bydelene må få mer ressurser til å investere i forebyggende
tiltak, og understreker viktigheten av at forebygging skjer mer effektivt på
lokalt nivå.



Gratis ruterbilletter for barn og unge som reiser i

egen bydel (Protokollført sak)

Bakgrunn for saken

Barn og de yngste ungdommene i Oslo oppholder seg for det meste i sin egen
bydel. I de fleste bydelene er det store avstander mellom de ulike tilbudene unge
benytter seg av. Mange er derfor avhengige av å bruke kollektivtilbudet for å
komme seg til skolen, biblioteket, fritidsaktiviteter og fritidsklubbene.

I Oslo lever 17. 000 barn i familier som regnes som lavinntektshusholdninger. I
disse familiene må foreldrene gjøre vanskelige prioriteringer for hva de skal
bruke penger på. Ikke alle har mulighet til å prioritere Ruterbillett til barna sine.
Konsekvensen er at familieøkonomien avgjør hvilke aktiviteter og tilbud barn og
unge kan benytte seg av. UBM mener at bredden av tilbud i bydelene rettet mot
barn og unge skal være tilgjengelig for alle i målgruppen. Vi mener at det bør
være gratis for barn og unge å reise i egen bydel med kollektivtransport.

Noen steder i Oslo er det ikke et dekkende kollektivtilbud. Barn og unge som
vokser opp i områder uten et godt kollektivtilbud, er avhengig av å kunne sykle
for å delta på aktiviteter og fritidstilbud. Sykkelutstyr er dyrt. For at alle skal ha
mulighet til å delta på lik linje som sine klassekamerater, mener UBM at Oslo
kommune må gi sykkelutstyr til de som trenger det, men ikke har råd.

UBMs forslag:

● UBM mener at det skal være gratis for barn og unge under 21 år å reise
gratis med kollektivtilbudet når de reiser innad i egen bydel.

● UBM mener at Ruter må lage en egen funksjon i Ruter-appen som gjør det
mulig å dokumentere en reise innad i egen bydel.

● UBM mener at kommunen må subsidiere sykkelutstyr for at barn og unge
kan komme seg på tvers av egen bydel der det er vanskelig kollektivt.



Flere avganger på buss, bane og trikk (Protokollført

sak)

Bakgrunn for saken

Unge i Oslo er helt avhengig av kollektivtilbudet i byen. Vi bruker
kollektivtransport når vi skal til skolen, på fritidsaktiviteter og når vi skal besøke
familie og venner. Vi trenger et tilbud som gjør det enkelt å bevege seg rundt i
hele byen og innad i bydelene. UBM foreslår flere tiltak som vil gjøre det mulig.

For at unge skal kunne bruke hele byen, er vi avhengige av at det er flere
avganger i rushtiden. Mange elever går på videregående skoler i en annen bydel
enn den de bor i. Vår erfaring er at det mangler plass på flere av
transportmidlene i morgenrushet. Det å vente på neste buss, bane eller trikk kan
bety at man ikke rekker skolen, og straffes med anmerkning og ugyldig fravær.
UBM mener at Ruter må ruste opp tilbudet slik at det møter behovet i
befolkningen.

En annen utfordring er at bussene ikke er tilpasset vinterforholdene i Oslo.
Vinteren 2023/2024 opplevde mange av oss å få anmerkninger og ugyldig fravær
fordi transportmidlene vi skulle ta til skolen var innstilt eller forsinket. Det er
urettferdig at ungdommer straffes for noe som ikke er deres feil. I tillegg til å løse
bussenes utfordringer på vinterføre, mener UBM at Ruter bør implementere
sporingsfunksjonen i appen til alle busser, trikker og t-baner, slik at det blir
enklere å planlegge og overvåke overganger bedre.

For at unge i byen skal kunne gå på fritidsaktiviteter og bruke tilbudene i egen
bydel, er vi avhengige av at det settes opp flere nye ruter. Problemet er spesielt
stort i ytre by, hvor man nesten alltid må innom sentrum hvis man skal komme
seg til et annet sted i bydelen. Det er også vanskelig å bevege seg på tvers av
bydelene uten at man først må innom sentrum. Dermed tar det utrolig lang tid å
bevege seg på avstander som er korte i luftavstand.

UBMs forslag:

● UBM mener at Oslo kommune må stille strengere krav til kvaliteten på
busser i anbudsrunder som sikrer at bussene tåler vinterforholdene i Oslo.



● UBM mener det må settes opp flere ekspressavganger fra ytre by til
sentrum.

● UBM mener det må settes opp flere bussruter innad i og på tvers av
bydelene.

● UBM mener at Oslo kommune bør be nasjonale myndigheter jobbe for at
togene inn og ut av sentrum går oftere.

● UBM mener at trikkene må gå oftere i rushtiden.
● UBM mener at det må gå nattbusser oftere, og med avganger til senere på

natten.
● UBM mener det må utvikles en sporingsfunksjon i Ruter-appen slik at man

ser om transportmidler er forsinket eller innstilt.
● UBM mener at Oslo kommune bør jobbe opp mot nasjonale myndigheter

for å sikre byggingen av ny rikstunnell (togtunnellen til Oslo S).
● UBM mener at buss og trikk må signalprioriteres i lyskryss.
● UBM mener at det må utredes ny trikketrasé gjennom sentrum.
● UBM mener at Oslo kommune må utbedre linje 1 til Frognerseteren.
● UBM mener at man skal kunne søke om gratis kollektivtransport på lik

linje som fritidskortet.
● UBM mener at Ruters tabell for avganger bør være mer pålitelig, og at

tabellen skal tilpasses etter rushtider eller andre forsinkelser.



Ruskonsulenter på alle videregående skoler

(Protokollført sak)

Bakgrunn for saken:

Økende rusbruk blant ungdom er et enormt problem. 50 % av ungdom på 15 og
16 år har drukket alkohol det siste året. 20 % av unge mellom 16 og 25 år snuser
daglig, og 17 % av Oslo-ungdom har prøvd vape. Bruk av ulovlige rusmidler som
cannabis, kokain og MDMA forekommer stadig oftere på fest.

Det er allment kjent at rusbruk i alle former skader kroppens utvikling og
individets fremtid. Likevel vet ungdom altfor lite, og undervisningen man får på
skolen duger ikke.

For å senke rusbruken og øke ruskompetansen blant ungdom ønsker UBM å
fremme forslag om fast ansatte ruskonsulenter på alle videregående skoler i
Oslo.

UBMs forslag:

● UBM mener at alle videregående skoler i Oslo bør ha en ruskonsulent
som er tilgjengelig minst 50 % av skoletiden.

● UBM mener at ruskonsulentene skal ha relevant kompetanse og erfaring
innenfor rusfeltet.

● UBM mener at Oslo kommune må sørge for at alle elever er kjent med
tilbudet om ruskonsulenter på skolene.



Garanter lærlingsplasser (Protokollført sak)

Bakgrunn for saken

Mange som går yrkesfag går flere år på skole før de ender opp uten lærlingplass
og en VGS-utdanning. Dette er helt feil. Yrkesfag er et satsningsområde, men
ingen velger noe med en så stor risiko!

For de som går yrkesfag så er læreplass en helt naturlig del av utdanningen.
Dessverre så er det mange som ikke får læreplass. Læreplass er en viktig del av
deres utdanning hvor de får praktisk erfaring i bedrift. Vi mener at det er naturlig
at Oslo kommune gir disse et fullverdig utdanningstilbud fra de starter på
videregående til de går ut videregående med fagbrev, mesterbrev eller
svennebrev.

Byrådet skriver i Hammersborgerklæringen at de vil innføre et kommunalt
lærlingtilskudd. Dette er fulgt opp i deres budsjettforslag for 2025, hvor det er
satt av 25 millioner kroner hvert år de kommende fire årene. Dette er en god
start, men UBM er opptatt av at det kommer konkrete resultater.

Det er viktig at Oslo kommune går i dialog med næringslivet om hvordan man
kan få på plass flere læreplasser. Det bør se på om det er mulig å gjøre noen
justeringer på hvilke bedrifter som kan være lærebedrifter, men uten at det
svekker seriøsiteten i arbeidslivet og at Oslomodellen følges. Oslomodellen slår
blant annet fast at det kreves minst 10% av arbeidende timer skal være utført av
lærlinger på bestemte områder.

I Oslo er man i dag garantert læreplass i bygg- og anleggsteknikk, helse- og
oppvekstfag, naturbruk, restaurant- og matfag, salg, service og reiseliv samt
teknologi- og industrifag. Denne ordningen burde utvides til å gjelde flere fag
med mål om at den skal gjelde alle fag innen noen år.

Utdanning på yrkesfag må være næringslivsrettet for å sikre at elevene får
relevant kompetanse som arbeidslivet etterspør. Moderne utstyr gir elevene
praktisk erfaring med verktøy og teknologier de vil møte i jobben. Det gjør dem



mer attraktive for arbeidsgivere og øker sjansen for raskere overgang til
arbeidslivet. Samtidig sørger det for at elevene er forberedt på fremtidige
endringer i bransjen og kan håndtere nye utfordringer.

UBMs forslag:

● UBM mener at Oslo kommune må arbeide for å utvide
læringsplassgarantien til alle yrkesfag.

● UBM mener at det er viktig at alle som går yrkesfag får muligheten til å
fullføre løpet gjennom en læreplass.

● UBM mener at det skal gjøres mer attraktivt for bedrifter å ta i mot
lærlinger.

● UBM mener at det bør ses på å senke kravene til lærlingbedrifter, slik at
flere får læreplass.

● UBM mener at skolene må bli bedre på å gi relevant undervisning slik at
lærlingene er klare for overgangen til læreplass i bedrift.

● UBM mener at yrkesfaglige linjer må ha oppdatert og relevant utstyr.


